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Z á p i s n i c a 

 

z XX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, konaného dňa 

15.03.2022 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobrý deň. Vážené panie poslankyne, vážení poslanci, vítajte na dnešnom 

zasadnutí, v poradí XX. Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto. Prosím, 

prezentujte sa. Takže konštatujem, že je prítomných 8 poslancov, takže sme uznášania schopní. 

Z dnešného rokovania sa ospravedlnil pán poslanec Hanesz a bude meškať, myslím polhodinu, pán 

poslanec Priester. Aj pani Torkošová je na ceste. Takže nakoľko je prítomných 8 poslancov, 

konštatujem, že je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a zastupiteľstvo je uznášania 

schopné.  

 

- - - 

Návrhová komisia 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz si zvolíme návrhovú komisiu. Poprosím vaše návrhy. Pán poslanec 

Djordjevič.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. Dobré ránko všetkým. Navrhujem, aby 

sme aj trochu obmieňali členov návrhovej komisie, poslankyňu Hulmečíkovú a poslankyňu 

Blaškovičovú, ktorá súhlasí a je na ceste.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ak nie sú ďalšie návrhy, poprosím, hlasujte o tomto návrhu.    

 

Hlasovanie č. 1:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 0 

    

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže návrhová komisia bola schválená v zložení pani poslankyňa 

Hulmečíková a pani poslankyňa Blaškovičová.   

- - - 

Určenie overovateľov 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Za overovateľov zápisnice určujem pani poslankyňu Galdunovú a pani 

poslankyňu Faťolovú.  

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Teraz pristúpime k samotnému schvaľovaniu programu. Najprv budeme 

hlasovať o bodoch zverejneného zasadnutia. Poprosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu na 

uznesenie.   

  

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje zverejnený program XX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže program bol schválený. Teraz pristúpime, poprosím poslancov 

o prednesenie návrhov na vypustenie alebo zmenu poradia bodov. Nech sa páči. Ak sa nikto nehlási, 

pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je doplnenie bodov do programu. Takže nech sa páči. Pán poslanec 

Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec: Ďakujem pekne pán starosta. Na základe toho, že sme mali rokovanie 

komisie kultúry, športu a školstva a návrh úradu na zastupiteľstvo nereflektoval požiadavku a teda 

uznesenie komisie o navýšení finančných prostriedkov na športové podujatia, keďže veríme, že 

hlavne outdorové podujatia dúfajme kvôli končiacej sa pandémii bude možné uskutočniť. Takže tam 

ide iba o zmenu v rozpočte a iba o sumu 2 500 EUR. Je to návrh komisie, nič iné. Takže doplnenie 

bodu s návrhom Návrh na 1. úpravu zmeny rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto. Navrhujem 

to ako bod č. 8.2 a na 8.1 premenovať doterajší bod č. 8. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. Ďalšie návrhy. Ak sa nikto nehlási, budeme hlasovať o tomto návrhu. 

Bod č. 8. sa mení na bod 8.1 a za ním pôjde bod 8.2 návrh na úpravu rozpočtu v zmysle návrhu pána 

poslanca Djordjeviča. Nech sa páči, hlasujte o tejto zmene.   

 

Hlasovanie č. 3:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže tento bod bol doplnený do programu rokovania dnešného 

zastupiteľstva. Takže ďakujem veľmi pekne. Môžeme pristúpiť k bodu č. 1. 

 

- - - 

 

Bod č. 1 

Voľba prísediacich Okresného súdu Košice I na volebné obdobie 2022 – 2026 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ak sú tu, dovoľte, aby som privítal kandidátov na prísediacich a rovno by 

som otvoril rozpravu, nech sa páči. Takže, ak sa nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu 

o prečítanie návrhu na uznesenie.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto v zmysle § 140 ods. 1 zákona č. 385/2000 Z. z. o sudcoch a prísediacich a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov volí v zmysle § 140 ods. 1 zákona 

č. 385/2000 Z. z. o sudcoch a prísediacich a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov volí prísediacich Okresného súdu Košice I na volebné obdobie 2022 – 2026 

nasledovne: 

1. Ing. Judita Vavreková 

2. Ing. Pavol Hudák 

3. Ing. Filip Hricišin 

4. JUDr. Světlana Semančáková. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 4:  za: 10, proti:0, zdržalo sa: 0 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Takže uznesenie bolo schválené. Ďakujem. Blahoželám novým 

prísediacim. Môžeme pristúpiť k bodu č. 2. 

 

- - - 

 

Bod č. 2 

Správa o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za obdobie od 30.11.2021 do 28.02.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: V priložených materiáloch máte správu. Vážené panie poslankyne, vážení 

poslanca, otváram rovno rozpravu. Nech sa páči. Pán poslanec Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Dobrý deň prajem všetkým. Ďakujem za slovo. Ja by som sa asi otočil 

k pánovi z mestskej polície, nech to nie je také neslušné, že budem rozprávať tak. Takže pôjdem 

možno mimo mikrofón ... 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Poprosím zástupcu mestskej polície. Pán zástupca, poďte, mikrofón je tam 

pod plátnom a môžeme takto.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Škoda, že nie je pán veliteľ Trocha. V podstate, vnímajte to len ako prosbu 

to, čo budem rozprávať, alebo v podstate ako taký návrh, prosbu. Reagujem len na to, čo som si 

prečítal v Korzári a čo som si prečítal vlastne na našej stránke, čiže nebol som pri tom osobne 

prítomný. Ale ide o to dávanie pokút a papúč tým ukrajinským dobrovoľníkom, ktoré sa dialo tuná 

pred budovou našej mestskej časti. Možno ste si čítali tie vyjadrenia ľudí potom v tých diskusiách 

pod tými článkami a pod tým článkom v Korzári. V podstate je to len taká prosba, že v takejto 

krízovej situácii a v takejto bezprecedentnej situácii, v akej tí ľudia utekajú, alebo tí Ukrajinci sa 

ocitli, tak skutočne to ... Zase to dáva aj také zlé svetlo v tomto konkrétnom momente na tú mestskú 

políciu, že zase tí ľudia v tých diskusiách budú len na to poukazovať, že mestská polícia je tu len na 

to, aby dávala papuče, pokuty a podobne. Pritom všetci vieme, že to tak nie je. Vaša činnosť je tak 

rozsiahla a tak rôznorodá. Ale zase sa ten hnev verejnosti, alebo taká ta agresia obráti len proti 

takémuto. Čo som chcel poprosiť, je len to, že keď v tejto situácii v Starom Meste dochádza, alebo 

nejakým spôsobom s tými Ukrajincami, skôr nech vaši muži, alebo aj ženy, prejavujú nejakú väčšiu 

mieru takej empatie, ľudskosti, alebo nejakým spôsobom, skôr dohovor. Aby tu nebol zase takýto 

moment, že potom sa na tom zvezú médiá, potom zase bude takáto zbytočná kritika. Ja tiež, keď som 

si to prečítal, si hovorím, tak škoda, že akurát teraz zase takýto, že ukrajinské autá, ktoré tu ... 

Dobrovoľníci robia celý čas túto činnosť na Starom Meste. Chodia tu Ukrajinci po tie potravinové 

balíčky. Tak zase takáto vec, že im dávame papuče na autá. Ak porušili zákon, ja to 

neospravedlňujem. Len ide mi o to, že keď sme v tak bezprecedentnej situácii, že u nášho suseda zúri 

vojna, aby tam bola taká väčšia miera tej ľudskosti a skôr toho dohovoru, ako hneď tej represie. Len 

taká moja prosba. Ďakujem. Pán starosta samozrejme o tom vie viac, lebo bol tam prítomný. 

Hovorím, ja som si o tom len čítal. Ale je to len taká prosba, aby sme skôr išli tou ľudskosťou 

a dohovorom, ako represiou, v tomto prípade.  

 

p. Malík, zástupca MsP Stanica Stred: Pán poslanec, v tomto prípad už boli podniknuté dávnejšie 

kroky a vlastne boli inštruovaní príslušníci a príslušníčky Mestskej polície Stanice Stred ako majú 

v takomto prípade postupovať. Čiže v tých prípadoch, ktoré sa vyskytli a boli vlastne publikované 

pre verejnosť, vlastne jednalo sa len o individuálne zlyhanie konkrétneho príslušníka a bol vlastne 

s ním pohovor, a bol upozornený. Čiže do budúcna, pokiaľ bude taká situácia aká je pokračovať, boli 

vydané inštrukcie, pokyny pre všetkých príslušníkov ako v týchto prípadoch postupovať. Aj v prípade 

oznamu občanov, ak budú sa sťažovať na nejaké protiprávne konanie vodičov motorových vozidiel. 
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Čiže, každý vie ako má ďalej postupovať. Čiže, z našej strany je to, samozrejme vychádzame 

v ústrety aj občanom a budeme vychádzať aj tým dobrovoľníkom, vlastne aj tým Ukrajincom, 

ľuďom, ktorí unikajú pred vojnou. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Je pravda, že akonáhle som prečítala váš status, 

ja som na druhý deň volala Romanovi Dohovičovi a vlastne on komunikoval s magistrátom mesta 

a mestskou políciou. Ale tiež teda informácia bola taká, že to boli len dve autá. Ale ja som mala zase 

od mojich Ukrajincov, ktorých mám ja ubytovaných, že keď prišli do mesta, tak naozaj mali problém. 

Lebo viete, oni sa nevedia zorientovať v tých parkovacích automatoch. Čiže naozaj sa im stalo, že 

zostali visieť pri Galérii atď., ale verím, že už je to v poriadku. Druhá vec. Neviem, nakoľko je to vo 

vašej kompetencii, ale chcem vás veľmi pekne poprosiť. Zhodou okolností včera večer na Starej 

baštovej bola mestská polícia zo severu. Boli to dvaja páni, ktorí pozerali ktoré autá tam majú 

parkovať a ktoré nie, lebo naozaj už stáli úplne všade. Poprosila som ich, aby boli takí láskaví 

a pozreli sa na moje auto dokedy mám zaplatenú rezidenčnú kartu. Dodnes. Chcem sa opýtať, lebo 

hľadala som to, priznám sa. V momente ako som prišla domov, som hľadala na stránke ako si teda 

viem doplatiť opäť, keďže už bývam na tom istom mieste 40 rokov. Ako si viem doplatiť tú 

parkovaciu kartu? Lebo predtým som bola vyzvaná, nejaký čas predtým, že vtedy a vtedy vám vyprší 

parkovanie, zaplaťte si. Nič mi tentoraz neprišlo a dokonca som teda nenašla žiadnu možnosť, aby 

som tam jednoducho klikla a tú kartu si doplatila. Jediná možnosť bola zobrať zase všetky papiere 

a ísť na magistrát a zaplatiť si parkovačku. Takže chcem sa na toto opýtať, že či toto absolútne 

skončilo, alebo teda v koho je to kompetencii, aby tí ľudia zbytočne nikam nechodili. Však keď to 

fungovalo doteraz, prečo to nefunguje ďalej?  

 

p. Malík, zástupca MsP Stanica Stred: Pokiaľ ja mám informácie, tak vlastne ľudia si vybavia tú 

rezidentskú kartu na magistráte, referát dopravy alebo parkovania. Vlastne ohľadne toho 

upozorňovania občanov, neviem aký systém je tam nastavený, alebo aký vlastne mesto ďalej bude 

uplatňovať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Vo štvrtok môžeme kľudne túto otázku oficiálne zadefinovať, aby to bolo 

aj vlastne zodpovedané na mestskom zastupiteľstve. Takže budeme potom, posunieme tú informáciu. 

Nech sa páči s faktickou pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne pán starosta. Nemusíte vo štvrtok nič 

definovať, ja odpoviem dnes exaktne, a to je fakt, že maily toho roku nechodia. Tak ako povedala 

pani Blaškovičová. Ja som rovnako tušil, že mám nejako do februára. Existuje emailová adresa 

parking@kosice.sk. Čiže to je univerzálna na riešenie mestského parkovania až do všetkých ostatných 

záležitostí. Čiže, dá sa aj elektronicky, akceptujú nielen skeny, aj fotografiu z mobilu. Ale chcú 

každoročne doložiť ... list vlastníctva si vedia vytiahnuť. Čiže odfotiť iba občiansky a techničák, nič 

iné. Môžeme navrhnúť samozrejme nejaký systém, aby to bolo viac rokov, ale momentálne je to 

nastavené, že každý rok človek predkladá. Chcel som pánovi Konečnému, že ... Viete, boli útoky na 

políciu. No, sú útoky na políciu, lebo také situácie sa dajú riešiť buď telefonátom, alebo statusom na 

Facebooku. A každý musí zvážiť, že čo je účinnejšie a lepšie. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Kočiš  by chcel reagovať. Nech sa páči. 

 

p. Kočiš, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. Ja chcem zase povedať, keďže dvakrát ste mail 

nedostali. Ja som mail dostal predvčerom. Takže áno, prišlo mi ako výzva, že do konca marca treba 

zaplatiť. Čiže nefunguje to zjavne akože v poriadku. Ja mail mám. A keď som sa následne pýtal, lebo 

mailto:parking@kosice.sk
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zase chceli v podstate celú tú tortúru, že dokladovať, čo je úplne ako nezmysel. To už štyri roky majú 

v podstate. Tak mi odpísali, že vlastne to treba znova dokladovať. Tak znova budem pýtať, že nestačí 

iba účet, variabilný symbol. Nič viacej nepotrebujem. Uvidím ako to dopadne. Čiže mail mám, ale tú 

platbu reálne ako keby od znova trebalo urobiť, podľa toho čo mi poslali. Čiže ja toto zistím ako to 

bude konkrétne. Čiže 2 : 1, keď tak poviem. Mail prišiel a neprišiel. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre, ďakujem. Ja sa chcem aj touto cestou poďakovať vedeniu mesta 

Košice. Ja som vlastne aj na základe tých problémov, ktoré boli spomenuté, keďže som videl, že sa 

nedarí nám to riešiť takto na úrovni vedenia mestskej polície, tak som kontaktoval riaditeľa magistrátu 

a do dvoch hodín bola vec vyriešená. Bolo osadené nové dopravné značenie, preznačené vlastný celý 

... Takže ešte raz, veľká vďaka. A následne, teraz len vás chcem poprosiť páni z mestskej polície, 

keby ste boli takí dobrí, pridelili aj nejakú hliadku, pretože síce značka zákaz vjazdu, len pre 

zásobovanie bola osadená, ale teraz zase naopak, nikto ju nerešpektuje. Naďalej nám tu parkujú 

vozidlá, ktoré nesúvisia s humanitárnou pomocou. Takže ak by som mohol takto oficiálne vás 

požiadať. Potrebovali by sme zabezpečiť aj kontrolu vozidiel, ktoré naďalej nám blokujú vlastne toto 

naše parkovacie miesto.  

 

p. Malík, zástupca MsP Stanica Stred: Chcem sa spýtať. Hliadka potom bude mať možnosť nejako 

rozlíšiť tie vozidlá? Budú mať tí dobrovoľníci nejakú kartičku?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hej. Ono to vlastne, je to len o komunikácii. Čiže vaša hliadka stačí, keď 

len bude komunikovať s naším vedúcim zmeny a on presne vašej hliadke povie, že kto je kto. Takže 

všetko je za pochodu, rýchlo sa vážne všetko vyvíja. Takže nie je čas teraz označovať vozidlá 

nejakými ... Čiže skúsme len viac komunikovať s vedúcim konkrétne zmeny v humanitárnom centre 

a myslím si, že to bude v poriadku. Prípadne je tu pán prednosta za úrad, ktorý je tu stále prítomný. 

Takže ďakujem. Ak sa nikto ďalší nehlási, uzatváram tento bod a poprosím návrhovú komisiu 

o prečítanie.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o činnosti stanice Mestskej polície Košice Stred za 

obdobie od 30.11.2021 do 28.02.2022 v predloženom znení.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 5:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ďalším bodom je bod č. 2   

 

- - - 

 

Bod č. 3 

Informácia o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od XIX. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 15.12.2021 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Správa je vypracovaná na vyše dvoch stranách. Je tam zosumarizované 

vlastne to celé obdobie, ktoré samozrejme vrátane terajších posledných týchto hektických troch 

týždňov. Takže nech sa páči, otváram diskusiu. Pán poslanec Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pekne za slovo. V podstate mohol som sa prihlásiť aj v inom 

bode, ale zdá sa mi to vhodné tu, keďže je to správa o činnosti pána starostu. V podstate chcem sa len 
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z tohto miesta ako poslanec poďakovať všetkým, všetkým zamestnancom úradu, všetkým nám  

poslancom, členom poslaneckého zboru, vedeniu úradu, menovite pánovi starostovi, pánovi 

prednostovi Háberovi a chcem vyzdvihnúť ešte špeciálne Janka Spišáka, aby 57 ročný chlap 8 dní po 

sebe varil vo Food track na Červenej hviezde neustále, až tak, že dostal teploty a ochorel. Ja by som 

mal rád takú kondíciu, keď budem mať 57 rokov. Čiže, chcel som len naozaj vyjadriť úctu 

a poďakovanie každému, kto nejakým spôsobom prispel k humanitárnej pomoci, alebo akýmkoľvek 

spôsobom, či niekoho ubytoval, či niekomu pomohol nájsť ubytovanie, či niekomu prispel finančne, 

materiálne, liekmi, dekami, alebo ako dobrovoľník niekde varil, pomáhal, usmerňoval a podobne. 

Pretože takou mierou, ako táto mestská časť sa do tej formy pomoci zapojila, je rovnako 

bezprecedentné ako to, čo ruská federácia urobila Ukrajine. Takže som si považoval za potrebné 

vyzdvihnúť nás všetkých v Starom Meste, ako mestská časť. Opäť zdôrazňujem, aká dôležitá je 

samospráva a naozaj ako operatívne zasiahla. Nebyť samospráv, dobrovoľníkov, Červeného kríža, 

ktorí niesli tú prvú vlnu, ktorá prišla vlastne cez hranice na Slovensko, tak neviem ako by sa to 

zvládlo. Čiže z tohto miesta, ešte raz ďakujem všetkým v Starom Meste, zamestnancom, nám členom 

poslaneckého zboru a menovite pán starosta, pán prednosta, Janko Spišák, ktorí tam boli naozaj  na 

tej Červenej hviezde, aj na hraniciach neustále. Je to, možno tak trošku piár, ale nemohli sme mať 

lepšiu reklamu ako mestská časť, ako touto činnosťou, ktorú od začiatku vypuknutia vojny vlastne 

vykonávane v prospech napadnutých Ukrajincov. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Ja sa chcem rovnako z mojej pozície poďakovať všetkým 

dobrým ľuďom s veľkým srdcom, ktorí ozaj preukazujú a je to niečo neskutočné. Ako som priznal, 

keď sme to začínali, ten pomyselný piatok večer, keď sme si prvýkrát tu s pánom prednostom volali 

a následne v sobotu ráno sme boli všetci tu nastúpení a sme tento projekt začali. Ozaj, teraz v dobrom 

to myslím, všetka česť ostatným, ktorí to robia, ale vážne, my sme v sobotu už v podstate projekt mali 

rozbehnutý. Ostatní začínali v utorok, stredu následný týždeň. Takže súviselo to samozrejme  s tými 

jarnými prázdninami, verím tomu. Ale dôležité je, že čo sa podarilo a kam smerujeme a dnes každú 

minútu sa posúvame ďalej a budeme samozrejme vás aj informovať potom v nejakom sumáre, lebo 

je to také hektické. My dnes nie že tu, už chodia kamióny, zajtra prídu ďalšie tri. Francúzsko, 

Nemecko, Rakúsko. Na účte transparentnom máme už cez 11 000 EUR. Proste šlapeme ozaj krásne, 

ale je to aj vďaka vám, chcem sa poďakovať. Samozrejme, musíme ešte nejaký ten týždeň vydržať. 

A verím tomu, že potom si to, ako stále deklarujú, preberú tí, vlastne ktorí sú na to určení, lebo toto 

bude ozaj ešte nadlho. Takže veľká vďaka všetkým. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne pán starosta. Ja len reagujem, budem 

reagovať vo všeobecnej rovine. A pripojím sa ku kolegovi a každému, kto akokoľvek pomohol, bez 

toho, aby som tu potreboval menovať a vymenovávať, patrí vďaka. Myslím, že to v živote tak chodí, 

že ten hore to bude hodnotiť. Aspoň ja tomu verím. Preto ja osobne všetko aj na ten Facebook 

nedávam. Ale prihlásil som sa kvôli jednej jedinej veci. Poprosím, keďže pán starosta telefonuje, 

preberie vedenie zastupiteľstva pán zástupca, alebo? Hej? Lebo neviem tak hovoriť. Ospravedlňujem 

sa. Alebo dobre, poviem to. Všetkým sa ospravedlňujem, že som bol vykoľajený. Dehonestuje sa 

práca svojím spôsobom. A, ďakujem pán starosta. Nedehonestujme prácu Kulturparku. Dajte mi, 

prosím, tých 10 sekúnd. To je fajn. Ja som povedal. Klaniam sa pred každým, kto pomáha. Ale 

nehovorme to, čo nie je, lebo Kulturpark mal zbierky ohlásené ako mestská organizácia K13 tiež už 

v piatok na obed. Pracujú tam, zásobujú. V sobotu išlo niekoľko áut. Je jedno, či nazveme a na svoj 

Facebook napíšeme prvý, najväčší. To sú len detaily. Ale aj mesto Košice prostredníctvom 

Kulturparku a organizácie príspevkovej mesta Košice K13 sa zapojilo. Čiže nezavádzajme jemne, že 

až v utorok. K13 pomáhala. Samozrejme mestská časť Staré Mesto bola jedným z prvých na 

Východnom Slovensku. To je len pre korektnosť, pre nič iné. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič s príspevkom. 
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p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Na zastupiteľstve vidím pani zástupkyňu z Tyršového 

nábrežia 10, ktorá sa dostavila ohľadom ... No, však povie sama. Či by som mohol požiadať pre ňu 

udelenie slova pre občana.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže vážené pani poslankyne, páni poslanci, ak je všeobecný súhlas, nech 

sa páči. Dám ešte slovo pánovi poslancovi Konečnému a potom by sme dali slov hosťke. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Ja len v podstate k tej diskusii, alebo aj na kolegu Djordjeviča, 

ako spomenul. Vieš, ja som poďakoval našej samospráve a nášmu Starému Mestu. Samozrejme, 

mohol by som ďakovať každému, a to som nijako nechcel niekoho upozadiť. Len, jasne, K13 je od 

začiatku, tam sú obrovské sklady. Len prišlo mi ako miestnemu poslancovi, že teda ako ocením našu 

samosprávu. Vieš, akože, hej. Bez toho, aby som niekoho upozadzoval, samozrejme. Len som chcel 

poďakovať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, máte slovo.  

 

p. Palková, občianka MČ: Áno, dobrý deň. Vážený pán starosta, dámy a páni. Chcem, že keď niečo 

urobíte pre ľudí, a bez nich to urobíte ... Pán starosta, my sme sa stretli pre koronou pri Rokoku, keď 

bolo o Mlynskom náhone a som sa vás pýtala, že s tým smetím, odpadom, že či sa nedá niečo. Vy ste 

mi povedali, že budú pre tie vežiaky tri, budú v zemi na odpad. No, na počudovanie ľudí, že nikto 

s nami nerozprával, ste nám postavili klietku. Ja som zástupkyňa vlastníkov bytov na Tyršovom 

nábreží 10 a tá klietka patrí pre odpad pre 11, ale je pod oknami 10. Prečo ste sa nespýtali ľudí, či to 

chcú? Zobrali ste 4 miesta na parkovanie. Mesto chce peniaze za parkovanie a nemajú ľudia kde 

zaparkovať. Keď sa povoľuje, stavajú sa tam byty. Prečo nie je parkovací dom postavený? Prečo nie 

sú kamery na našom sídlisku? A razom sa pýtam vás, že ihriská detské sa oplocovali, žeby boli 

oplotené. Teraz ste otvorili, dali ste pod stromy hojdačky. Keď príde vietor a náhodou spadne konár, 

to budete zodpovední vy za to, či mamička? Lebo sa pýtajú. A ja, ako zástupkyňa bytov, neviem nič. 

S kým ste jednali, že ste takú opachu nám postavili pred blok? A nepatrí to nám, ale jedenástke a je 

to pod oknami desiatky. Ľudia sa sťažujú, že či keď otvoria v lete, bude smrad a náhodou zabudne 

niekto zatvoriť vchodové dvere, budeme mať potkanov? Tak my sme si teraz dali vynoviť blok, 

budeme 20 rokov splácať a vy sa neopýtate. Vy ste tu pre koho? Pre ľudí, alebo sami pre seba? Chcem 

odpoveď. A ešte tak. Keď niekto prerába byt, alebo ja som si dávala zaskliť balkón, musela som 

požiadať stavebný odbor, žeby mi dal oné. Povolil to niekto tú klietku postaviť tam a zobrať 4 miesta 

na parkovanie? To je čo to? To sme kde? To pred blok postavíme klietku. Nikomu ste neodovzdali, 

je to otvorené. To znamená, že ďalej sa tam bude chodiť a robiť špina. Tak chcem vedieť, že či to 

niekto schválil? Či je na to projekt, že môže tam byť tá klietka? Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, lebo som prepočul vaše 

priezvisko. Pani Pálková. Tyršovo nábrežie 10. Ďakujem veľmi pekne, pani Pálková, za vaše otázky. 

Pokúsim sa zodpovedať, čo viem ja. Prípadne dám to konkrétne odbornému pracovníkovi úradu, aby 

vám náležite, prípadne aj potom písomne zodpovedal všetky vaše otázky. Prvá bola, čistota 

a poriadok. Pokiaľ viem, v tejto lokalite boli neustále problémy s čistotou a poriadkom. Takže ja 

osobne vnímam tak, že teraz touto uzamykateľnou klietkou nastane vysoký posun, čo sa týka kvality 

čistoty životného prostredia. No, darmo sa smejete pani Pálková. Ale ja by som teraz poprosil 

odborného pracovníka, ktorý vám určite náležite zodpovedá všetky vaše položené otázky. Potom je 

tu prosím ešte k pánovi Kovácsovi ... by vám rád zodpovedal určite aj pán Timko, ktorý každodenne 

komunikuje so všetkými správcami bytových spoločenstiev. A neverím, že aj v tejto lokalite nebolo 

odkomunikované, táto potreba kontajneroviska. Samozrejme, my sa tu môžeme začať chytať, ale to 

už trochu, prepáčte pani Pálková, zaváňa že ... Lebo vyzerá, že ste nejak veľmi, máte informácie, 



8 

 

ktoré nemám ani ja. A neviem od koho ich máte, že bez povolenia a neviem čo a takéto. Však my 

vám chceme pomáhať a verím tomu, že aj naši pracovníci, ktorí tam naplánovali a potom v podstate 

urobili kroky, aby sa vlastne tá kvalita tam toho odpadového hospodárstva zlepšila. Takže ja verím 

tomu, že pán Kovács a následne prípadne pán Timko vám zodpovedajú vlastne vaše otázky a dajú 

vám odpovede. Prečo teraz, prečo tak, prečo nie inak, prečo týmto riešením, prečo nie podzemným 

riešením. Takže poprosím kolegov, aby zodpovedali dostatočne pani Pálkovej, lebo osobne tiež mi 

záleží na spokojnosti aj pani Pálkovej a občanov z Tyršového nábrežia 10. Zároveň vás chcem 

poprosiť, samozrejme aj z úcty k vám pani Pálková, ja ešte pobudnem tu nejakých 10 – 15 minút, ale 

sa ospravedlním a preberie vedenie zastupiteľstva pán zástupca Ďurica. Budem musieť z rodinných 

dôvodov okamžite teraz odísť. A chcem len povedať toľko. Akurát som dostal správu, že začalo 

bombardovanie Užhorodu. Takže vás poprosím, skúsme byť trošku ... Ja viem, že aj klietky sú 

dôležité a verte tomu, robíme maximum, aby k vašej spokojnosti. Ale v tomto momente ja 

potrebujem odísť jednak riešiť rodinné veci, ale hlavne situácia je veľmi vážna. Takže nech sa páči, 

pán Kovács.  

 

p. Kovács, vedúci referátu MiÚ: Ďakujem pekne. Vážení poslanci, pani Pálková, kolegovia, ku 

kontajneroviskám na Tyršovom nábreží by som povedal možno niekoľko základných vecí. Všetko, 

čo detailne nebude zodpovedané vám zodpovieme určite aj písomne. Začal by som možno tým. 

Projekt kontajneroviska bol spracovaný a autorizovaný projektantom. Jeho umiestnenie bolo na 

základe danej lokality. To znamená, kontajnerovisko, ktoré ste tam mali bolo, hovorovo tzv. vláčik, 

to boli kontajnery, ktoré boli umiestnené za sebou a boli umiestnené za dvojprúdovou cestou. Čiže 

prístup k nim nebol bezpečný. Nebol osvetlený. A pri každom vynášaní smetia ste museli prechádzať 

cez dvojprúdovú komunikáciu cestnú. Na základe tejto skutočnosti bolo toto kontajnerovisko 

premiestnené na plochu parkoviska. A áno, boli zabrané štyri parkovacie miesta, ale tie štyri 

parkovacie miesta vznikli tam, kde tie kontajnery boli umiestnené pôvodne. Čiže reálne nedošlo 

k zabratiu parkovacích miest, len k ich preskúpeniu. Dôvod, prečo je vstup orientovania, ako je, je 

preto, že je tam ostrovček, pešia komunikácia, ktorá vlastne podporí ten bezpečný vstup do toho 

objektu kontajneroviska. Čiže snažíme sa ísť v ústrety obyvateľom. Nie celkom pre jedenástku, pre 

desiatku. Ak si prečítate VZN mesta Košice resp. ak máte prehľad, tak dostupná vzdialenosť pre 

obyvateľa má byť do 60 metrov. My sa snažíme vychádzať všetkým v ústrety, ale musíme to 

umiestňovať tak, aby to vyhovovalo všetkým. Nemôžeme postaviť reálne kontajnerovisko pred každý 

bytový dom, pretože je to ekonomicky neúnosné, aj z hľadiska vývozu toho odpadu, aj z hľadiska 

výstavby infraštruktúry. Je to veľmi drahé a v konečnom dôsledku by sa to odzrkadlilo v cene 

poplatku za odpad, ktorý platíte každý rok. Čiže to je veľmi dôležitý atribút. Čo sa týka počtu 

kontajnerov a vlastne tej skladby, bola prepočítaná. Je postačujúca pre vás a tento spôsob bude určite 

fungovať. Čo sa týka samotného zamykania, keďže bolo dokončené len nedávno, ten systém toho 

uzamknutia, aj všetko toto príde následne, ten proces. Budete kontaktovaná úradom a následne sa 

všetko ostatné spustí. V prípade, že budú pretrvávať nejaké drobné problémy, ktoré nám dáte vedieť, 

veľmi radi s vami budeme komunikovať a budeme pracovať na ich odstránení. (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Ale ono je to viac menej v strede. Je to umiestnené tak (pozn.: diskusia mimo záznam) Ešte 

to nie je spustené do prevádzky, čiže vy budete teraz informovaná, budete mať oznam na bráne 

a následne, to už preberá kolega Timko. Čiže on vám povie aj ten spôsob, ako bude prebiehať tá 

komunikácia. Čiže dôležité je to, že technicky to bolo zhotovené preto tak, aby to bolo bezpečnejšie. 

To je ten jednoduchý odkaz, ktorý sa vám snažíme odovzdať. A je veľmi dôležité, že tí čo projektovali 

kontajnerovisko, ktorí sa k tomu vyjadrovali, vedia prečo to takto urobili. Nebolo to rozhodnutie 

úradu, bolo to rozhodnutie projektantov za to zodpovedných. A je dôležité, aby pri vstupe a pri 

manipulácii s odpadom ste neboli ohrozovaná cestnou premávkou. Je to veľmi dôležité. Čiže to je asi 

... (pozn.: diskusia mimo záznam) Tie parkovacie miesta som vysvetlil na začiatku. Tie štyri 

parkovacie miesta máte tam, kde boli tie kontajnery predtým. Veď to vieme aj zdokumentovať. Stav 

je nafotený. Neubudlo vám parkovacie miesto. (pozn.: diskusia mimo záznam) Myslím, že všetko 
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ostatné a detaily tohto budú odpovedané aj písomne, aby sme sa tu teraz nezamotali v detailoch toho 

celého. Možno ešte jednou vetou kolega Timko povie, akým spôsobom budú občania informovaní.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ak pán Kovács má ešte chvíľku času, pán Kovács vám vysvetlí ešte 

von kvôli čomu sa takto pristúpilo k takémuto riešeniu. Určite to riešenie vychádzalo z nejakého 

projektového nastavenia. Nikto si nedovolí len tak ukázať prstom a postaviť klietku. Naozaj 

predchádzalo tomu nejaké šetrenie ako tú klietku najlepšie urobiť. Ale pán Kovács vám vysvetlí 

podrobnosti a úrad určite odpovie písomne k spokojnosti.  

 

p. Pálková, občianka MČ: (pozn.: diskusia mimo záznam) Ten prípust je malý. Oni prídu, vyčistia tú 

vodu a ten smrad ostane. To keď idete na zastávku, tak musíme takto ísť okolo v lete.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ja vám rozumiem, len už sme veľmi odbočili. Viete, ja sa veľmi 

ospravedlňujem, toto je bod správa ... 

 

p. Pálková, občianka MČ: Bol dakto z vás, s ľuďmi komunikoval? Prišiel, že toto ... Blíži sa volebné 

obdobie, tak teraz robíte chytro nejaké zásahy? Tak to vyzerá, prepáčte. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nie, pani robia sa zásahy 4 roky. Nie je to pravda, žeby len teraz 

pred voľbami. Je to vec, ktorá sa rozpočtuje na rok dopredu a určite to nie je prvé kontajnerovisko, 

ktoré teraz vzniklo. Je ich niekoľko. Máme poradie, v ktorom sa robia. Čiže naozaj si myslím, že toto 

je bod, ktorý vieme prejednať mimo zastupiteľstvo, momentálne nakoľko sme v bode správa 

o činnosti starostu a naozaj, sú témy vážne, ktoré musíme prejednať. Čiže bude vám určite 

odpovedané, aj písomne. Ale aj pán Kovács kľudne ešte za dverami vám vysvetlí. 

 

p. Pálková, občianka MČ: To je všetko v poriadku, čo teraz hovoríš, že je vážna situácia. Dva roky 

riešime COVID, teraz riešime vojnu. A kedy sú naši občania v poradí? Lebo naši občania nie sú 

v poradí pre vás. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ja si myslím, že sme robili aj stretnutie.  

 

p. Pálková, občianka MČ: Ja viem, že je to vážna situácia. Ale ja 78 rodín mám v bloku a ja im musím 

odpovedať. A ja som nedostala žiadne oné, len jednoducho sa postavilo.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Pán Timko keď na chvíľu ešte vám môže odpovedať. 

 

p. Timko, vedúci referátu MiZ: Môžem pani Pálková? Ja len sa k dvom veciam vyjadrím. Prvá vec 

je polopodzemné kontajneroviská, ktoré ste načali, akože boli sľúbené. Áno, to mesto spolu s KOSIT 

sľúbilo nám v mestskej časti vybudovať asi 20, 22 presne. My sme im dávali miesta polopodzemných 

kontajnerovísk spolu s KOSIT. Celý ten projekt padol zrejme na financiách, lebo to sú násobne 

náročnejšie investície a nepomôžu až tak, lebo asociáli vedia vliezť do nich, dovnútra, a odpad sa 

často hromadí aj vedľa. A tie by boli zase len ďalej od Mlynského náhonu, ktorý ako viete, sa bude 

rekonštruovať. Čiže my sme tam natesno s miestom. Čiže to miesto sa starostlivo vybralo. Tam, kde 

ja bývam, od môjho bloku, tiež zrekonštruovaného, nemám väčšiu vzdialenosť ku kontajnerom 

a nemáme klietku, v centre mesta pochopiteľne. A moja dcéra neďaleko vás býva, čiže ja poznám tú 

štvrť veľmi dokonale. To len k umiestneniu kontajneroviska. Teraz k tomu uzavretiu. Funguje to tak. 

A ešte poviem tak, že mne ľudia volajú a píšu a mi pripomínajú moje „sľuby“, že sme im sľúbili 

oklietkované kontajnerovisko a kedyže bude. A keď im poviem, že ideme na nejakú ulicu, hej, tak 

oni povedia. A prečo je tam priorita, prečo nie u nás? Čiže, ako, možno veľmi radi by sme prepustili 

to vaše poradie a dali kontajnerovisko inde, kde na to úpenlivo čakajú a nám potom proste ďakujú. 
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Čiže to len na okraj. A teraz k tomu, ako to prebieha. Keď sa dostavia kontajnerovisko, tak 

samozrejme, že nejakú dobu musí zostať otvorené. Lebo, keby sme zamkli, tak sa do neho 

nedostanete. Ale tým, že som na týždeň vypadol, tak až včera sa objavil na vašich bránach oznam, že 

sa mi majú správcovia, aj vy, hneď po prestávke môžete prísť ku mne hore, ozvať po dohode. 

Dostanete po jednom kľúči. Tej kľúč si dáte urobiť v určenom kľúčiarstve na Komenského ulici, kde 

majú našu vložku, aby ten kľúč pasoval. Z fondu opráv rozmnožíte kľúče pre svojich 48 bytov, alebo 

koľko ich tam máte. Vo vedľajšom vchode tak isto. A keď mi správcovia, vy pani Pálková, aj váš 

kolega, povedia, že už všetci kľúče majú, aspoň po jednom kľúči v každom byte, vtedy inštruujem 

pána Kovácsa. Osloví firmu, dáme tam vložku univerzálnu, ktorú má KOSIT a vy kľúče od nej 

a vtedy to bude zamknuté. Už sa tam nedostanú asociáli, pokiaľ niekto nepredá svoj kľúč, čo sa stáva. 

Ale už toto nevieme ustrážiť. Taká odpoveď išla odo mňa aj včera jednému vášmu spoluobčanovi, 

ktorý písal. Presne tieto veci, čo ste tu teraz povedali. Všetko takto zaradom a všetko takto dostal, ako 

odpovede. Čiže aj my, masívna pomoc Ukrajine bola spomenutá, ale sa proste nerozkrájame. Na 

týždeň som musel byť v karanténe, lebo aj taká je doba. Tak sa opozdilo odovzdávanie kľúčov, 

opozdil sa oznam, lebo kolegovia boli vybookovaní na iné veci. Hneď teraz vám dám kľúč, už budete 

mať vy. A keď mi dáte kontakt na vášho kolegu z druhého vchodu, alebo môžem vám dať kľúč aj pre 

neho, samozrejme ak mu odovzdáte. Keď nie, nemusíte. Samozrejme, ja ho budem čakať. Čiže toľko 

ku kľúčom, toľko k tým polopodzemným, toľko k tomu, čo ľudia žiadajú. A áno, dobre, mohli by 

sme sa pýtať, že kde to kontajnerovisko umiestniť. Ja súhlasím s vami. Ale my by sme aj tak nemali 

ho veľmi kam inde umiestniť. Buď by bolo, alebo by nebolo. Vláčik tam zostať nemohol, lebo keď 

sa urobí náhon, tak ako je ten projekt, na ktorých sedeniach som bol, keď ho prezentovali, aj tak by 

tam nemohli zostať kontajnery. A tie skutočne, tie parkovacie miesta dáme vyznačiť. Kolega požiada 

na mesto, aby sa nahradili. Ale vravím, od vášho vchodu po kontajnerovisko máte toľko koľko majú 

aj iné budovy. Na Bocatiovej napríklad.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem veľmi pekne za naozaj vyčerpávajúce vysvetlenie pánovi 

Timkovi. Budeme určite iniciovať stretnutie na Tyršovom nábreží, o ktorom bude pani predsedkyňa 

informovaná. Som si istý. A urobíme stretnutie s občanmi, kde každý naozaj bude môcť predniesť 

svoje návrhy a nápady. Ďakujem pekne. Niekto ešte? Pán Djordjevič, nech sa páči. Keď by som sa 

tak postavil aj o polnoci, po tme, povedal by som, že tam je to najlepšie. Hej? To je jeden fakt. Druhý 

fakt je ten, že je tam obojstranná komunikácia, ktorej šírka vozovky je minimálne 5,5 metra a ak by 

bolo vyznačené pozdĺžne miesto, keby boli vymaľované pozdĺžne parkovacie miesta na miesto 

pôvodného vláčika, tak nie je tam 5,5 metra. Čiže nie je možné vymaľovať, čiže nie je možné 

nahradiť. Pôjdeme spolu, merajme. Ja tvrdím, že nie, lebo som odkrokoval, maximálne 4,5 metra.  

Ale aby som tu nie o metroch hovoril. Je čas si priznať, že možno táto lokalita nebola ideálne 

odkomunikovaná, minimálne so zástupcami vlastníkov. Tu máme dôkaz, že bolo sľúbené podzemné  

parkovisko, údajne. Bolo im možno treba povedať, že bude sa realizovať klietka. Či chcú alebo 

nechcú. To vynikajúco povedal pán Timko. Keď raz nechcú, tak dajme im možnosť sa vyjadriť. Tak 

to zoberme a pôjde sa. My sme v dobre viere, možno aj niektorí z nás, zaradili túto lokalitu do 

zoznamu, keďže sa jedná o exponované miesto Tyršovo nábrežie 10, 11 a Slovenskej jednoty 36, čo 

sú tri vežiaky. Tak k nim sme chceli koncentrovať. Čiže toto, myšlienka bola v dobrej viere. Ale je 

čas si priznať pochybenie komunikačné. Ja dlho razím teóriu, samosprávou bližšie k občanovi. Ale 

tentokrát to možno, samospráva bližšie k občanovi, tentokrát to trošku zlyhalo. Ale teraz opäť fakty, 

vážení. Dajte mi naozaj pár sekúnd. Sú podstatné. Akonáhle ma kontaktovala pani Pálková, až vtedy 

som oslovil ako poslanec mesta Magistrát mesta Košice, či mesto Košice vôbec vie o realizácii. To 

znamená. Stavebný úrad ako ohlásenie drobnej stavby. Absolútne stavebný úrad takúto žiadosť 

neeviduje. Tu je listinný dôkaz, že neeviduje žiadnu žiadosť. A tak isto ani referát parkovania nebol 

informovaný o zabratí parkovacích miest. Čiže my chceme od občanov, keď niečo stavajú, aby 

oznámili na všetky príslušné inštitúcie. Ale my nemáme ani toľko v sebe, aby sme na referát 

parkovania napísali list, že vážení zaberáme 4 miesta, lebo využívame § 20 Štatútu mesta Košice, kde 
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mestská časť určuje nádoby a ich polohu. To znamená, mestská časť má právo určiť, že to bude na 

parkovisku, ale má si vyžiadať písomný súhlas. A keď pani Pálková hovorí o ihriskách, tak je tu ďalší 

list. To je listinný dôkaz č. 2 zo Správy mestskej zelene, kde vyzýva listom mestskú časť, aby jej 

vrátila ich majetok. Aby jej vrátila, vážení poslanci, ich majetok a to znamená, oplotenie ihriska. 

A tak isto potvrdzuje, je tu riaditeľka organizácie podpísaná, potvrdzujú, že neboli informovaní 

o revitalizácii ihriska na Tyršovom nábreží. Neboli informovaní o osadení herných prvkov do trávy, 

čiže do plôch, ktoré kosí mesto Košice. A uvedomme si jeden dôležitý fakt. Stane sa tam úraz na 

tomto hernom prvku mimo ihriska, lebo je už vysunutý do trávy. Kto je za neho zodpovedný? 

Momentálne mesto, lebo mesto je správcom danej plochy. Má zverenú Správa mestskej zelene, táto 

organizácia, do správy túto plochu. To znamená, že prosím administratívne veci. To naozaj, nehrajme 

sa teraz na nejakých fakt že majstrov sveta. Ale keď dačo robíme, oznámme príslušným inštitúciám. 

Tu sú dve inštitúcie pri dvoch rôznych projektoch práve v tejto lokalite, kde neboli inštitúcie mesta 

upovedomené. A pre mňa, ako mestského poslanca, občana tohto mesta, to nie je celkom potešujúce. 

A naozaj, ja si takto nepredstavujem spoluprácu s magistrátom. Iba toľko k tomu. A nikto tu žiadnu 

pani neinformoval, že či sú povolenia. Každý, kto sa pozrie na to, tak vie keď tam býva, že tam nikto 

nebol z magistrátu. Ja tu nechcem žiadne vášne nejak vzbudzovať. Proste bolo písané v email-i, že 

kto sa pýta informácie, že to je hyenizmus. Ja som sa len opýtal informáciu, jedinú, že či mesto vedelo 

o zabratí parkovacích miest. Nič iné. No, a to je také. V dobre viere sa zrobil, určite Oliver sa s tým 

potrápil, my poslanci sme odsúhlasili. A tu máme výsledok, že ja som prvý dostal v telefonáte, že čo 

sme tam urobili. Čiže trošku si priznajme chybu, to je celé. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne pán poslanec. Nasleduje pán Konečný.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem. Ja som len chcel pani Pálkovej povedať v podstate len takú 

informáciu zo zákulisia. Vy keď ste začali vlastne ten svoj prejav, tak ste ho smerovali na pána 

starostu samozrejme. Len aby ste vedeli, ako to funguje. Aspoň veľmi stručne. V žiadnom prípade 

pán starosta sám si neurčuje, kde všade on dá tie kontajneroviská, či polopodzemné alebo klietky. Je 

tu na to finančná komisia, výstavby a verejného poriadku. V nej je až 9 poslancov z troch obvodov. 

A doslova by som vám povedal zo zákulisia, tam prebieha boj medzi poslancami z troch obvodov, 

kde tie kontajnery postupne umiestnime v jednotlivých obvodoch a ešte idú na čakačku. Čiže, naozaj 

sa tam robí poradovník. Niekoľkokrát aj na zastupiteľstve ste mohli vidieť doslova „hádanie“, že 

každý z poslancov chcel do svojho obvodu presadiť tie kontajneroviská, lebo ho bombardujú občania. 

Čiže, aby ste vedeli, nie je to tak, že pán starosta si niekde luskne, tu niečo dám. V žiadnom prípade. 

Poslanci na tej finančnej komisii, je ich 9 a sú z 3 obvodov, to „rozhadzujú“, rozdeľujú. Ale tiež 

neriešia to, na ktorej parcele chodníka sa to stane. To už napríklad pán Kovács a pán Timko riešia 

s vyššími inštitúciami. Ide len o nejaké základné ulice v rámci obvodov. Čiže váš obvod 1, Tyršovo 

nábrežie, máte tu troch poslancov, alebo teda troch členov poslaneckého zboru a tí sa snažia v rámci 

svojho obvodu presadiť nejaké plochy na kontajneroviská. A je to doslova boj niekedy v rámci 

finančnej komisie, alebo potom v rámci zastupiteľstva. A je tam aj poradovník a čaká sa. Tým som 

len chcel vysvetliť tak zo zákulisia, že aby ste si nemysleli, že niekto vám tam praskol, si zmyslel 

ráno, že vám tam dá kontajner. Je to vyjednávanie. A tie technické veci už potom vie pán Kovács ako 

sa riešia. Len takúto informáciu. 

 

p. Pálková, občianka MČ: (pozn.: diskusia mimo záznam) Ja som sa ho opýtala na to, lebo riešil sa 

Mlynský náhon, čo ani s tým sme nesúhlasili, lebo aktivisti nebývajú tam kde my a ten smrad vám, 

doslova poviem, že príďte si ho ovoňať, aby ste zistili, že treba ten priepust urobiť. A on tam sľúbil, 

že budú v zemi, a nie tak. Lebo si myslím, že dosť zelene je tam, žeby sa dali postaviť. Ale viete, čo 

máte? I to viem zo zákulisia od vás všetkých, že sú tam podzemné, voda, kanalizácia, elektrina. A to 

každý, aj vodárne, aj elektrárne, majú zakreslené. Ja som robila na projekcii, ja viem, že všetko sa 

musí, pýtať si povolenie, že tam ideme. Tak prečo sa neurobili v zemi, keď iné mestá to robia? Ale 
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my opachu, lebo to je opacha toto, čo to je, ste postavili. Lebo prvé, čo prídete na ulicu, tak uvidíte 

smetné bedne. Lebo keby to ešte aspoň bolo, že plné, ale to je vidno. A potkany? Videli ste, koľko 

boli? Myslíte, že nebudú? Zabudneme zatvoriť vchodové dvere, lebo stáva sa. 78 rodín tam býva. Ja 

to neviem ustriehnuť. Každý deň budem chodiť za každým zatvárať vchodové dvere. A budeme mať 

potkanov. A my sme si teraz vynovili za 600 000 blok. Takže ľudia sa pýtajú. Lebo my to budeme 

splácať 20 rokov. To nie sú zadarmo. A nikto s nami ... Boli ste s ľuďmi, komunikujete s ľuďmi? 

Lebo tu sa všetko odsúhlasí, o nás bez nás. Ďakujem pekne. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Nasleduje pán Konečný. 

 

p. Konečný, poslanec MiZ (faktická): Ja vám plne verím, že chcete polopodzemné kontajneroviská. 

Je to aj trend, je to aj moderné. Už sa to tu x krát riešilo. Len bolo povedané, že polopodzemné pôjdu 

plne v réžii mesta Košice, magistrátu. Teda nie v réžii mestských časti, neviem koľko ich tu máme, 

kolegovia vedia, máme tri polopodzemné na území Starého Mesto, alebo neviem koľko. Čiže máte 

úplnú pravdu. Občania to chceli, je to moderné, je to trend. Áno, ale uznieslo sa tak, že mestská časť, 

Staré Mesto konkrétne, nebudeme financovať z vlastných peňazí polopodzemné kontajneroviská, 

lebo pôjdu v réžii mesta Košice. Zatiaľ platí toto. Možno, však aj Mišo možno vieš lepšie ako mestský 

poslanec, či je to tak, či nie je to tak. A toto je omnoho drahšia verzia tie polopodzemné 

kontajneroviská. Oproti klietkam neporovnateľne. Čiže to je hlavný dôvod, prečo ich nemáte, alebo 

prečo sa nerobia v takom množstve, ako by ste občania chceli. Ja vám úplne rozumiem. Občania to 

chcú, je to moderné, je to lepšie. Finančná politika je jedná vec a druhá, že mal to prebrať magistrát 

a v ich réžii to robiť, nie mestské časti. Ako keby my sa toho držíme, a teda mestská časť Staré Mesto 

nejde do tých polopodzemných ako keby nasilu, alebo neviem, nejak tak. A ešte k tej poznámke. 

Ľudsky vám rozumiem, čo mi chcete povedať, že nikto s vami, priamo s vašou bránou nekonzultoval 

danú vec. Len si zoberte, že je to zastupiteľská demokracia. Máte tu troch poslancov z vášho obvodu. 

Nie je možné ísť za každým blokom, alebo za každým správcom bytovej jednotky a sa ho pýtať, či 

súhlasíte s tým, aby tu vzniklo polopodzemné kontajnerovisko. Toto je fyzicky neuskutočniteľné. 

Čiže nie je to možné. Preto máte poslancov za váš obvod, aby ste prípadne s nimi konzultovali, keď 

ste z 1, aby vás informovali, alebo ste im písali. Ale samospráva nemôže ísť za každým správcom 

spoločenstva vlastníkov bytov toto riešiť.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pán poslanec. Nasleduje pani poslankyňa Hulmečíková, 

nech sa páči.  

 

p. Hulmečíková,  poslankyňa MiZ: Kolegovia, bolo povedané toho dosť. Musíme si uvedomiť jednu 

vec, že treba hovoriť tak ako sa veci majú. Nie je pravdou, že podzemné kontajneroviská má robiť 

len mesto. Pretože na predposlednej finančnej som sa bavila o Starej baštovej a bolo mi povedané 

z úrovne mestskej časti, že to stojí veľa peňazí, že si to nemôžeme dovoliť. Čiže dajme pozor, čo 

hovoríme. A druhá vec je. Máme platné uznesenie, kde sme zaviazali miestny úrad, aby nás pozýval 

ako poslancov na rokovania. Povedzte mi. Kto bol pozvaný? Nikto. A tu máme výsledok, že robí sa 

ozaj bez ľudí. Potom samozrejme, že taký je výsledok, že ľudia sú nespokojní. Preto nehovorme teraz, 

že bude urobené stretnutie s občanmi na Tyršovom nábreží a nejako to dáme do poriadku. Asi bude 

ho aj treba preložiť. Ja si osobne myslím. A do budúcnosti robiť stretnutia s každým, kde ideme niečo 

robiť pre ľudí. Takto to bolo v minulosti, pán kolega Konečný, že všetky aktivity, ktoré tu boli 

v mestskej časti, vždy boli prejednané s občanmi. Len v tomto období sa nerobí nič. Sa robí bez nás 

a bez občanov. Takže toto si uvedomme. Takto sa majú správne veci. A potom sa divíme, že prídu 

občania a nám rozprávajú, čo robíme ináč, alebo v rozpore so životom, ktorý je v ich lokalite. Takže 

ja by som poprosila hlavného kontrolóra, aby sa pozrel na to uznesenie, aby ozaj sme boli prizývaní 

na všetky stretnutia. Tam sme mali aj k Správe mestskej zelene, mali sme ku KOSIT, ku každému. 

Čiže samozrejme, ak bude stretnutie s občanmi, tak všetci poslanci musia dostať pozvánku, nielen 
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ten kto môže, ale kto sa niekomu páči. Takže, ja si myslím, že tá lokalita nie je dobrá, keď sa bavíme 

konkrétne o tom Tyršovom nábreží. Ja som bola na jeseň už kontaktovaná inými obyvateľmi, nie pani 

Pálkovou, ohľadne detského ihriska. Takže nehovorme si, že len táto predsedníčka má nejaké 

výhrady. Majú tam ozaj aj iní občania výhrady k detskému ihrisku, čo sa týka detského ihriska. 

A ďalšia vec. Fakt by si mal uvedomiť úrad, že zákony v tomto štáte platia pre každého. Čiže, ak 

platia pre nás občanov, tak platia aj pre tento úrad. Takže poprosím, aby sa toto zlepšilo do 

budúcnosti.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Nasleduje pani Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Ja sa pridám tak isto k tejto téme, nakoľko, poviem 

pravdu, že som stavbár a sa tomu trošku rozumiem a angažujem sa do týchto stavebných, hlavne 

stavebných vecí, keď robí náš miestny úrad. Naozaj sa tu toho dosť povedalo. Má v niečom Martin 

pravdu, má pani Hulmečíková pravdu. Ja sa s tým stotožňujem a od začiatku hovorím a prízvukujem. 

Keď robíme nejakú investíciu z pozície nášho úradu, chcem ja osobne byť pri tom a chcem byť o tom 

informovaná a chcem sa spolupodieľať na rozhodovaní. A samozrejme, a hovorím to stále od 

začiatku, že treba s občanmi. Máme kontakty na samosprávy, na predsedov samospráv. Sú to 

najbližšie styčné osoby, ktoré vedia problém, čo sa týka ich občanov. Majú svoje nejaké vízie, nápady. 

My sme ďalší, ako všetci poslanci, sme ďalší prvok a ďalší styčný bod, ktorý vie komunikovať a ďalej 

požiadavky prenášať na vedenie miestneho úradu. Sme tu, myslím, že aj od toho, pretože nie je 

možnosť, aby každý jeden občan komunikoval priamo s našimi pracovníkmi. A naozaj tu zlyhala, si 

myslím, komunikácia, lebo to treba od začiatku. Aspoň im dať na vedomie. Vážení, máme taký 

zámer, bude tu toto, toto. Čakajte tie kľúče až potom, lebo to je neskoro povedať, že už to tam stojí. 

A tí ľudia skade majú vedieť, že kedy kľúč obdržia, akým spôsobom napríklad? A čo sa týka aj toho, 

že polopodzemné. Áno, mali sme na viacerých miestach takéto vízie a chceli sme to zrealizovať. Len 

uvedomme si, že naše Staré Mesto má takú hustú zástavbu bytových domov a kadejakých stavieb. Je 

tu kopec podzemných inžinierskych sietí, ktoré tie voľné priestranstvá, lúky, trávy, pretínajú a tam 

nie je možné ísť z hľadiska tohto, sú tam ochranné pásma zo zákona, a dávať stavby do zeme. Sme 

radi, že vieme, povedzme na nejakom rozvode postaviť, povedzme tú klietku, ktorá je vlastne drobnou 

stavbou, ktorá podľa môjho názoru, keď sa umiestni na pôvodné stanovište a vymení sa len kus za 

kus, tak tu netreba ani riešiť so stavebným povolením. Ale naozaj, keď zaberieme nejakú cestnú 

komunikáciu, tak toto by už malo byť patrične riešené, aspoň oznamom a pýtaním súhlasu, že či toto 

miesto môžeme takto zabrať, takým spôsobom. Čiže do budúcna, prosím vás všetkých, komunikujme, 

lebo toto je najväčší problém potom. Aj čo sa týka vzťah občan – my, my – úrad. A toto je tu stále 

ako najväčšia záťaž. Ďakujem pekne, asi toľko. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Faktická pán Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Tu má jediné konštruktívne riešenie, ako tu 

s pánom Oliverom Kovácsom hovoríme o tom, že boli nejaké náčrty. Nedal by som ruku do ohňa, že 

každé jedno kontajnerovisko, ale boli náčrty. Boli síce jednoduché, ale boli situácie, čiže my sme 

mali približne predstavu, kde bude vytvorené. Čiže nejaké ponaučenie je naozaj pred výstavbou toho 

kontajneroviska na Google mapách, Oliver je zdatný počítačovo, umiestniť presne na konkrétne 

miesto. To hovorím o ponaučení. Lebo povedali sme de facto kritiku. Ja za seba som povedal, žeby 

sme mali si uznať aj časť nejakého pochybenia komunikačného. Ale keď sa povie A, B, tak sa má 

povedať aj C. Čo je riešenie? Riešenie je to, že keď sa niečo bude realizovať, sa to nakreslí a poslanci 

z danej lokality to môžu samozrejme po vlastnej línii odkomunikovať so zástupcami vlastníkov, a tak 

isto aj úrad. To je celé. Keď sme vám spôsobili nepríjemnosti, ja sa v mene tohto poslaneckého zboru 

ospravedlňujem. Každý jeden z nás odhlasoval neľahko získané peniaze, a ako povedal kolega, 

vydobyté rôznymi politickými jednaniami a uprednostnili sme toto pred inými aktivitami mestskej 
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časti. Čiže nikto z nás neschválil tie peniaze na to, aby sme vás naštvali. Každý jeden pracovník tohto 

úradu a každý jeden poslanec, a vrátane pána starostu, sme to robili v dobre vôli a s dobrým úmyslom. 

A keď sa to bude dať nejak presunúť, keď by sa dalo, tak sa to presunie. Ale keď naozaj vo vašom 

bloku je drvivá väčšina ľudí proti tomu. Čo neviem celkom takto od stola povedať. Tak 

najradikálnejšie riešenie je, že sa to odstráni a budú tam otvorené kontajnery. Ale v tomto súhlasím 

so starostom tejto mestskej časti, ktorý povedal, že práve zamykanie kontajnerov zamedzuje 

vyberačom a rozfukovaniu vetra, atď. Čiže nerobme tu žiadne súdy. Tak ako povedal starosta, oveľa 

horšie veci sa dejú momentálne po svete. Vieme to vyriešiť, vieme o probléme. Ďakujeme, že ste 

prišli a je to aj pre všetkých ponaučenie. A naozaj, verte nám, že nikto vás nechcel naštvať, alebo 

robiť po vôli. Všetci si z toho zoberieme ponaučenie a pokúsime sa vašu situáciu vyriešiť. Ďakujem.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ešte pani Blaškovičová a potom by sme ukončili 

diskusiu.  

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ (faktická): Ja by som vás veľmi pekne chcela poprosiť. Je to 

samozrejme vážna téma, lebo sú to aj financie, robíme to pre našich občanov. Michal, ak ste vedeli, 

že pani Pálková príde a ste ju dnes pozvali, prečo ste toto nezaradili ako samostatný bod? Prečo? Ja 

si myslím, že to nepatrí do témy, o ktorej sme hovorili, do činnosti starostu, ale patrí to do činnosti 

úradu a nášho poslaneckého zboru. Takže si myslím, že ak toto nie je ojedinelý prípad, alebo chceme, 

aby to nebol. Aby to bol ojedinelý prípad, aby sa niečo takého nestalo, tak vlastne o téme 

kontajnerovísk, aj ostatných vecí, ktoré robíme pre občanov, určite s nimi treba o tom hovoriť. Ale 

nezdá sa mi fér celkom zaradiť to do tohto bodu. Zdá sa mi, že tento bod by si zaslúžil samostatný 

vlastný priestor. A tým vás chcem poprosiť, aby nabudúce sa tak stalo.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ešte pán Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ja sa už hlásiť nebudem, však je to druhý príspevok. Čiže vlastne, keď 

kolegyňa hovorila, že sme pani pozvali. My sme nikoho nepozvali, my sme povedali, že je možnosť 

vystúpiť aj takto na zastupiteľstve, alebo prísť na zastupiteľstvo a spýtať sa. Nemusí sa vystúpiť, sú 

tu pracovníci. Veď tak isto, ja som osobne inštruoval, že vieme poskytnúť telefónne čísla. Pani 

Pálková povedala, že príde. Tak prišla. Čiže tu vlastne nie je také, že teraz ... Chcela z rána byť 

vybavená, tak toto je najvhodnejšie v druhom bode. Ale pani Blaškovičová má v tomto pravdu, že 

keby mala tá diskusia byť siahodlhá, tak to nemá význam. Ja som mal pripravených zopár vecí, ale 

ja neviem, či ich tu vôbec mám čítať, lebo nie je tu pán starosta. Ja som chcel niektoré veci. Ja som 

stratil chuť to prečítať, lebo som to chcel povedať jemu a on tu nie je. A ja vôbec neviem, že či to 

mám teraz čítať, keď to nepatrí ... 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Možno sme tým práve mali začať. Žiaľbohu sa to celé zvrtlo.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ja som chcel len upraviť nejaké, čo tam písalo, že mestská časť 

v spolupráci so Správou mestskej zelene zbúrala plot. Ja som chcel vedieť, že čo to znamená „v 

spolupráci“. Či pracovníci mestskej časti sprejazdnili ten chodník. Lebo nerozumiem, v akom zmysle 

je myslená tá spolupráca. Potom písalo, že sa zúčastnil na odštartovaní projektu vlády Tréneri na 

školách. Ten projekt odštartoval pred tromi rokmi. Potom možno bude zaujímať poslancov, lebo to 

je len tak, aby vedeli. Tu sa nič nedeje. Bolo napísané, že absolvoval pán starosta nejaké pracovné 

stretnutia ohľadom trhoviska na Dominikánskom námestí. Ja som 4.3. objavil na internete zmluvu 

o dielo, kde ide o zhotovenie prototypu umeleckého remeselného predajného stánku pre potreba na 

Dominikánskom námestí. Zaujala ma veta. Použitie loga „Starý pľac“. Ja som nevedel, že máme logo. 

Ako, keď to je to logo, ktoré bolo koncom roka na taškách. Ako je pekné, ale ja neviem ani, že či 

mestská časť vlastní nejaké duševné vlastníctvo, nejaké logo. Kto je jeho autorom? A či je to vlastne 
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oficiálne logo trhoviska na Dominikánskom námestí, ktoré sa takto oficiálne nazýva Trhovisko na 

Dominikánskom námestí. Tak to máme v trhovom poriadku. Čiže, keď tu hovoríme o údajnom 

Starom pľaci a o údajnom logu, tak prosím vás, informujte príslušné komisie, lebo ja ako člen komisie 

kultúry sa cítim mierne dotknutý, že som sa mohol aspoň k tomu vyjadriť, že máme nejaké logo. A tu 

už prototyp stánku počíta s umiestnením loga. Čiže to len takto. A posledná vec. Naozaj, to je 

posledná vec, lebo mám ich len 4 napísané. Teraz hovorím o tom, čo bolo napísané v správe starostu. 

Bolo napísané, že pred Vianocami sa zúčastnil na slávnostnom otvorení verejného klziska 

v Mestskom parku s primátorom Jaroslavom Poláčekom. Bolo to 17.12. o 17.00 hod. a bol som tam 

iba ja z mestského zastupiteľstva, z poslancov mesta Košice, za mestskú časť Staré Mesto. Pán 

starosta tam nebol. Čiže neviem, na akom slávnostnom otvorení klziska bol, ale vtedy tam nebol. 

Lebo presne v tom istom čase na Dominikánskom námestí, kde prostredníctvom výboru Denného 

centra seniorov pozval seniorov na punč a rozdával tam huspeninu. A toto som chcel trochu vytknúť 

aj pri tých pochvalách, ktoré na začiatku odzneli. Vážení kolegovia, my sme schválili nejaké peniaze 

na nákup huspeniny? Takmer 1 000 EUR, aj s tými nálepkami? Čiže ja len tu chcel slušne požiadať, 

dúfam, že mu to niekto odkáže, žeby takéto aktivity pripomínajúce volebnú kampaň nefinancovala 

táto mestská časť z rozpočtu tejto mestskej časti. Veľmi pekne ďakujem za vypočutia. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ak sa nikto nehlási, dávam návrh na ukončenie 

tohto bodu. Prosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh na uznesenie.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré 

Mesto od XIX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 15.12.2021 v predloženom znení.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 6: za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Nasleduje bod programu č. 4. 

 

- - - 

 

BOD č. 4 

Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XIX. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 15.12.2021 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Otváram rozpravu. Keďže sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu. 

Prosím návrhovú komisiu o prečítanie uznesenia.  

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od XIX. 

zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 

15.12.2021. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 7:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nasleduje bod programu č. 5.  
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BOD č. 5 

Prehľad plnenia uznesení Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto 

s termínom plnenia „stály“ 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu 

o prečítanie uznesenia.  

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Prehľad plnenia uznesení Miestneho zastupiteľstva mestskej 

časti Košice-Staré Mesto s termínom plnenia „stály“ v predloženom znení. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 8: za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod programu č. 6.  

 

- - - 

 

Bod č. 6 

Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto za obdobie 

od XIX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti  Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 15.12.2021 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu 

o prečítanie návrhu na uznesenie. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti 

Košice-Staré Mesto za obdobie od XIX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 15.12.2021. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 9:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nasleduje bod programu č. 7.  

 

- - - 

 

Bod č. 7 

Ročná správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto za 

rok 2021 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nech sa páči, otváram diskusiu. Ide to rýchlo. Prosím návrhovú 

komisiu o prečítanie návrhu na uznesenie.   
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p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Ročnú správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

mestskej časti Košice-Staré Mesto za rok 2021.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 10:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nasleduje bod programu 8.1.   

 

- - - 

 

Bod č. 8.1 

Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 5/2019 

o poskytovaní sociálnej pomoci občanom 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nech sa páči, pani Hulmečíková je predkladateľka, máte slov.   

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja by som len povedala to, čo možno je už aj v tej dôvodovej 

správe, že v tom čase, keď bola uzávierka na možnosti vyvesenia nejakého návrhu všeobecne 

záväzného nariadenia, tak vláda prišla s návrhom na rozšírenie možných poberateľov dávok 

v hmotnej núdzi, a to je o tých ... Dnes už nehovoríme o utečencoch, ale odídencoch, lebo oni budú 

mať status odídenca. Ale chcem upozorniť, že je to len pre tých, ktorí budú registrovaní a ubytovaní 

v mestskej časti Staré Mesto. Čiže na to si musíme dať veľký pozor, aby sa nám tuná nedostali takíto 

občania z Terasy, ja neviem, alebo budú bývať niekde v Ťahanovciach, alebo niekde inde. Musí to 

byť vyslovene len z mestskej časti, lebo potom samozrejme aj náš rozpočet by to neuniesol, s tým 

vedomím to hovorím. A druhá vec je, že nemôžu tam ísť iné dávky, lebo by sme zase ochudobnili 

našich obyvateľov o tú možnosť poberania tých dávok. Takže preto, lebo mala som aj takú otázku, 

že prečo nemôžu dostať viac. Tak samozrejme, že nemôžeme diskriminovať našich poberateľov 

dávok v hmotnej núdzi. Čiže ide to v tej réžii len rozšírenia tých poberateľov, kto môže poberať. To 

je jedna vec. A druhá vec. Nevieme ešte kto bude, lebo zákon je dnes, zajtra, v Národnej rade, čo sa 

týka príspevkov na ubytovanie. A podľa toho sa bude dať krásne aj skontrolovať, že či ten človek 

býval v tom Starom Meste, alebo nie. Len neviem kto to bude robiť. Či to budú robiť mestské časti, 

alebo mesto v našom prípade. To som ešte nejako nezachytila. Takže toľko asi k tomu.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujeme pekne. Pán poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán zástupca. Ja by som sa chcel poďakovať aj pani poslankyni 

za jej aktívny prístup a promptný návrh na zmenu tohto VZN a za jej prácu aj v komisii. Naša komisia 

nemohla zasadať z dôvodu, že ja som sám bol, bohužiaľ, pozitívny na COVID 19, mal som aj 

karanténu. Ale pani poslankyňa to prebrala do vlastnej iniciatívny, za čo jej veľmi ďakujem. A chcem 

sa poďakovať aj ostatným členom komisie, lebo si myslím, že naša zdravotná a sociálna komisia 

funguje veľmi dobre. Ďakujem.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Konečný, nech sa páči.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ďakujem pán zástupca. Ja len k tomuto návrhu pani kolegyni 

Hulmečíkovej. Prečítal som si ho, určite to podporím. Takže k tomuto áno. A možno chcem využiť 

tento priestor len ako prosbu na našu sociálnu a zdravotnú komisiu, aj na pána predsedu, aj na naše 

členky tejto komisie, či by porozmýšľali, alebo či by sme našli priestor nejakej možnej formy pomoci 
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ešte aj pre našich, primárne seniorov, alebo naozaj pre tie nízko príjmové skupiny v Starom Meste, 

lebo ak sledujete tú šialenú infláciu. Myslím si, že každý z nás chodí nakupovať a každý z nás vidí 

ako šialene rastú ceny potravín. Tak naozaj, ak by vedela naša samospráva pomôcť tým našim 

najzraniteľnejším skupinám obyvateľstva, čo sú najmä nízkopríjmové skupiny a dôchodcovia, aspoň 

nejakou formou ešte, aby sme na júnovom zastupiteľstve vedeli nejakým spôsobom, nejakým VZN 

ošetriť nejakou formou pomoci, ja by som bol veľmi rád. Lebo naozaj sa ukazuje, že tá samospráva 

je k tým ľuďom čo najbližšie, alebo je častokrát bližšie ako štát. Nemá také finančné prostriedky 

samozrejme ako má štát, ale častokrát vie adresne, alebo vie aspoň nejakou mierou pomoci podať tú 

pomocnú ruku tým najchudobnejším, alebo naozaj tým, ktorí sú na tom najhoršie. A teraz, pri tomto 

raste cien, je to evidentné. Čiže to je len taký návrh, že ak by sociálna komisia skúsila nejakým 

spôsobom nejaký návrh na to júnové zastupiteľstvo, tak by som bol osobne rád. Ďakujem. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Faktická poznámka pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Ja mám len poznámku, že ja som mala pripravený návrh 

do komisie, to sa priznám, na nejaké úpravy. Ale keďže nemáme vyčíslené doposiaľ úspory, ktoré 

máme, tak som si nedovolila, a nemali sme zasadnutie. Takže bez toho prejednania som si nedovolila 

s týmto návrhom vyjsť von. Čiže na najbližšej, mám niečo. Áno, mám pripravený nejaký návrh.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ja len doplním, podľa tej dôvodovej správy, 

k 27.02. o status utečenca na Slovensku požiadalo 44 ľudí z Ukrajiny. Ja len pripomínam, k 27.02. 

Odvtedy sa udialo naozaj nespočetne ďalších vecí. Práve počúvame, že dnes začal byť bombardovaný 

Užhorod. Pardón. Pani Hulmečíková, odkiaľ máme tú informáciu? (pozn.: diskusia mimo záznam) 

Pán starosta spomínal pred chvíľou. Ak je to neoverená informácia, tak vďaka bohu. Dúfajme. Treba 

si uvedomiť, Užhorod je to v podstate ... Neviem, či niekto pozná to letisko, alebo si to pozrite na 

Google Mapách. Vlastne letisková dráha končí 100 metrov od slovenských hraníc. Je to jedno 

z posledných letísk, ktoré ešte nebolo bombardované. Čiže, bohužiaľ, očakáva sa to. Snáď to minie. 

Je to predsa Zakarpatská oblasť, tak dúfajme, že Užhorod to ustojí, každopádne a celá Ukrajina, že 

to ustojí. Myslím, že v bode Rôzne ešte na túto tému asi budeme debatovať. Takže, ak dovolíte, ak 

sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu. Ešte pani Hulmečíková, nech sa páči. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja som si vypísala informácie zo soboty, keď bol pán premiér tuná 

na východe. Tak bolo 200 000, ktorí prekročili hranicu na Slovensku a 25 000 požiadalo o dočasné 

útočisko na Slovensku. Hej? Čiže berme celé Slovensko. A podľa včerajších správ, ktoré mám 

z Hospodárskych novín, čo vo večerných hodinách bolo publikované, tak sa očakáva práve z tej 

Ukrajiny 8 – 10 miliónov, žeby mohlo prejsť, že tá pravá vlna ešte len príde. Sú také predpoklady, 

vraj, z včerajšieho večera.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ak sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu a poďme 

hlasovať o tomto návrhu na uznesenie.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č.401/1990 o meste Košice v znení 

neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-

Staré Mesto č. 5/2019 o  poskytovaní sociálnej pomoci občanom podľa predloženého návrhu. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 11:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Uznesenie bolo prijaté.  Nasleduje bod č. 8.2. 

 

- - - 

 

BOD č. 8.2 

Návrh na 1. zmenu programového rozpočtu  mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2022 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Predkladá pán poslanec Djordjevič. Nech sa páči.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. V prvom rade nejakým nedopatrením sa 

k zamestnancom úradu dostala komunikácia, ktorú sme písali poslanci a kde som sa vyjadril, 

v internej komunikácii medzi starostom a poslancami, že tak nepripravené zastupiteľstvo a komisia 

ešte nebola. Ak takýto fakt k niekomu prišiel, tak sa ospravedlňujem za to, finančná, že takýto fakt 

zamestnancom prišiel, sa ospravedlňujem. Nie je to tak myslené, ako to vyzerá. Ale je to myslené tak, 

že mali sme finančnú komisiu. Žiaľ, vedúca ekonomického bola práceneschopná, čo je bežná vec. 

Pán starosta nebol prítomný, pán prednosta tiež. Zabezpečovali operatívne veci. Ja som kritizoval to, 

že bolo 5 bodov. Bola tam len jedna informácia. To bola žiadosť občana Grančiča a zvyšok boli ústne 

informácie. A tie ústne informácie sme na tej finančnej, naozaj kolegovia mi dajú za pravdu, my sme 

ich  nedostali. My sme nedostali dopady VZN, kde sme zdvihli z 15 EUR na 20 EUR pre škôlky. 

Samozrejme, zrušili sme poplatok za režijné náklady. Čiže tento dopad nám predstavený a v podstate, 

bol tam poverený pán Kovács. To je jedno. Jednoducho, chcel som sa ospravedlniť, že nikoho som 

sa nechcel dotknúť, že sa tu nepripravuje, alebo nepripravuje materiál. A to zastupiteľstvo som taktiež 

myslel, že nepripravené, lebo sme sa naposledy dohodli, že budeme robiť zmeny v rozpočte. Dokonca 

aj na komisii bola požiadavka. A v tom zmysle bolo myslené, že nepripravené, že nie je to 

premietnuté do dnešného zastupiteľstva. Ale vyriešime to v kľude. Čiže nie je problém. Len naozaj, 

aby mi nikto nemal za zlé, že som sa niekoho osobne chcel dotknúť. Teraz k tej dôvodovej správe. Je 

pravdou, že naposledy, keď sme pri schvaľovaní rozpočtu robili zmeny, ktoré sme, napríklad 8 000 

dávali pre Úsmev ako dar. Teda nielen pre nich, ale pre dotácie. Robili sme zmeny v rozpočte 

v objeme možno aj 12 000, sme povedali všetci, že ich pri najbližšom zastupiteľstve vrátime, odkiaľ 

sme ich zobrali. Lenže, keď ku dnešnému dňu nedisponujem informáciou o dopade VZN, dopadu 

schváleného mestského rozpočtu a dopadu aj personálnych zmien na tomto miestnom úrade, ktoré 

zmenou organizačnej štruktúry nastali a po Facebook tam idú chýry o 20 -  30 tisícových údajných 

úsporách, nedovolím si väčšie rošády ako v rozsahu 2 500 robiť. Takže prečítam dôvodovú správu, 

ktorá sa opiera o ods. § 14 zákona č. 583/2004 o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy. 

A návrh počíta s realizáciou všetkých naplánovaných športových  podujatí v roku 2022. Návrh bol 

prerokovaný aj na zasadnutí Komisie kultúry, školstva a športu, hlasovaním ZA: , PROTI: 0, 

ZDRŽAL SA: 0. Uznesenie z komisie bolo o navýšení finančných prostriedkov na 7 000. Pôvodný 

návrh úradu bol  1 500. Na zastupiteľstve sme ho zvýšili o 3 000, na 4 500. A dnes by sme ho navýšili 

o 2 500. A prejdem k samotnému návrhu. Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej 

časti Košice-Staré Mesto. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto A. schvaľuje 

zmenu programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto na rok 2022 v predloženom znení: 

Ide o Bežné výdavky, Podprogram 6.2. Podporná činnosť - 2 500. Nie je tam definované, že 

z položky mzdy. Ale keď logicky traja pracovníci od 1. marca nefigurujú v organizačnej štruktúre, 

tak je jasné, že 2 500 úspora bude. Čiže podporná činnosť. Tam sú aj iné položky, ale ja mám 

konkrétne na mysli položku Mzdy. Ale nech sa úrad s tým vysporiada ako uzná za vhodné. Preto som 

definoval len Podprogram ako samotný. Čiže 6.2 – 2 500. Podprogram 3.2. Športové podujatia + 2 

500. A prosím o pozornosť pri bode B, keďže je čisto len informačný, ale práve tieto informácie nám 

dajú svetlo do ďalšieho zastupiteľstva. B. žiada do najbližšieho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto informácie o financiách schválených v rozpočte mesta Košice na 

rok 2022 pre mestskú časť Košice-Staré Mesto, vyčíslenie dopadu Všeobecne záväzného nariadenia 
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mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 3/2014 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov 

v školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto a vyčíslenie 

dopadu zmeny organizačného poriadku v súvislosti so znížením počtu o troch zamestnancov. Termín: 

v texte. Predkladá Michal Djordjevič.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, hlasujme za tento návrh. Aha, tak poďme, ešte raz prečítame 

a otvoríme diskusiu. Nech sa páči, otváram diskusiu. Potom prečítame.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Mišo, teraz ti musím vyčítať, že zase si spravil to, že v bode, na ktorom 

sme sa dohodli  na komisii, lebo to sme sa dohodli, si pridal B a C, o ktorých sme ... Tieto body, ktoré 

sú k tomu doplnené v 8.2 si pridal body B, C teraz, ktoré si nám tu prečítal teraz, že škôlky a neviem 

čo. Vieš, lebo to je také, že na niečom sa dohodneme a vopcháš tam body navyše, o ktorých sa 

dozvieme teraz priamo tu. A to sa mi nepáči. No tak, lebo teraz sme sa to dozvedeli. (pozn.: diskusia 

mimo záznam) Čiže to je také ... Rozdeľ tie body, alebo proste akože, hej ... Lebo napríklad s niečím 

môžem súhlasiť, s niečím nemusím súhlasiť. S tým, čo sme sa na komisii dohodli, tak samozrejme 

nebudem si špiniť do vlastného hniezda, čiže jasné, že to podporím. Ale už tieto ďalšie body sú také, 

že teraz prvýkrát ich počujem a zase sa mám teraz na mieste rozhodnúť, že čo to vlastne je. Čiže 

k tomu, o čom ten bod pôvodne bol, aby kolegovia, ktorí nie sú z našej kultúrnej komisie. Tým, že 

sme mali oškrtaný šport na 1 500 EUR sme vedeli, že s tým neurobíme nič za celý rok. Čiže sme 

s tým od začiatku nesúhlasili. Podarilo sa nám to vydobyť na 4 500 EUR na decembrovom 

zastupiteľstve. A tým, že sme si povedali, že od apríla sa uvoľňujú v podstate takmer všetky, alebo 

už teraz v marci, takmer všetky tie reštrikcie, ktoré boli, aby sme mohli konečne urobiť aj nejaké 

podujatia na plavárni, alebo aby sme mohli konečne urobiť aj nejaké podujatia ďalšieho typu, tak sme 

dali na zastupiteľstvo aj tento návrh povýšiť šport v rámci našej komisie o nejaké peniaze. My na 

komisii sme sa s tým stotožnili. Tak teraz ide o to, že či to nájde podporu aj v zastupiteľstve.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Faktická pán Djordjevič na pána Konečného. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne pán zástupca. Martin, je tam pridané B, ktoré 

nestojí mestskú časť ani cent a kde žiada toto zastupiteľstvo o informácie, ktoré mali byť doručené 

poslancom už pri ostatnej finančnej komisii. Čiže legitímne informácie. Tri. Dopad rozpočtu mesta 

Košice. Dopad VZN, ktoré sme schvaľovali a bolo povedané, uberáme 2 eurá, pridávame 3 eurá. Aký 

finančný dopad? To sme schvaľovali v decembri. V marci ho nemá žiadny poslanec. Čiže toto 

zastupiteľstvo opäť uznesením musí žiadať i informácie. Žiadne B, C. To je bod B, kde žiadame 

informácie. Čiže budem opakovať. Rozpočet mesta aký je, lebo nikto nehovorí o tom, že 12 500 ako 

kompenzáciu za hazard sme na meste schválili. Dopad VZN, aby si vedel koľko v júni budeme môcť 

peňazí buď pridať, alebo rozdeliť. A tretie je zmena organizačnej štruktúry, kde sú traja zamestnanci, 

kde po Facebook čítam, že sa usporilo o 20 – 30 000. A ja ako poslanec mám byť ticho a čakať, že 

tých 30 000 sa zabudne a niekto ... Však to poslanec rozhoduje, toto zastupiteľstvo, nie ja. My trinásti 

rozhodujeme o použití týchto peňazí. Čiže toto mi pripadá, ako ja som si dovolil niečo pridať. Však 

ja žiadam informácie. Ja nemám vôbec problém rozdeliť toto uznesenie na dve časti. Ale A. je presun 

peňazí a B. robí prípravu pre toto zastupiteľstvo na jún, aby sme vedeli operovať s číslami. Lebo 

nehnevajte sa, tak nech ostatní kolegovia povedia, ak sa mýlim. Ja tu žiadam tieto informácie, ktoré 

mali podľa môjho názoru byť vo finančnej komisii. Čiže, už keby som ich dnes mal, tak nie je to 

presun  2 500, ale bol by to presun reálnych peňazí. Ja dnes nedisponujem ani mäkkým F, preto 

legitímne žiadam od úradu.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem. Pani Hulmečíková a potom pán Konečný. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja si myslím, že budeme to čítať ako každé samostatne, aj bod A, 
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aj bod B. A bude sa samostatne hlasovať, čo sa týka toho uznesenia. A ja nevidím v tom bode B nič 

zlé, pretože poviem, osobne že som bola kontaktovaná dvoma pracovníkmi materských škôl 

s otázkou. Prečo sme my poslanci neschválili peniaze, resp. sme nedali peniaze na niektoré veci? Boli 

tam konkrétne. Budeme sa baviť o tom na finančnej. V návrhu rozpočtu to nebolo, v tom, ktorý išiel 

na schválenie. Bolo to ale v návrhu rozpočtu, ktorý bol prvý, akože to je nejaký nástrel, ktorý neplatí. 

Tam to bolo. Ale v tom ďalšom to nebolo. Čiže ja v tom bode B nevidím nič zlé. Nech sa to vyčísli 

a budeme vedieť, čo s tým ďalej.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem. Pán Konečný, nech sa páči.  

 

p. Konečný, poslanec MiZ: Ja, Mišo, nespochybňujem legitimitu tvojich otázok, že sa máš právo 

pýtať, a že sa treba pýtať a žiadať odpovede. Ani na týchto konkrétnych nevidím nič zlé. Čo ja som 

vyčítal, je to, že keď na začiatku zastupiteľstva si to dáme ako bod 8.2, o ktorom viem o čo ide. 

O 2 500 navýšenie na šport a komisia kultúry. A celý čas teda s tým rátam, že viem čo budem riešiť 

a o čom budem hlasovať. A keď na ten bod, Mišo, dôjde a čítaš tam A, B, C, o ktorých predtým 

neviem nič a dozviem sa ich teraz, že ich čítaš, mne o toto išlo, že sakra, teraz som vlastne hodený 

do toho, že za minútu mám reagovať na veci, ktoré napríklad by som chcel si rozmyslieť, alebo 

neviem čo presne tam chceš. Toto skrývanie ďalších bodov do toho, ktoré sa dohodneme, toto mi 

vadilo. Nespochybňujem legitimitu tvojich otázok, že pýtaj sa, máš právo vedieť a podobne. To teraz 

ako nejde mi o to. Ale o to, Mišo, že daj to samostatný bod 9, alebo nejaký taký a vieme od začiatku 

o čo v tom bode ide. Toto mi vadilo.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Ja si myslím, že všetci vieme, o čom sa bavíme. 

Presne ide o to. Nikto nespochybňuje, že sú to dobré idey, legitímne otázky, samozrejme. Len do 

budúcna, neschovávajme pod body B, C, D, pod nejakú hlavnú myšlienku nejakého bodu. Radšej to 

podeľme. Lebo presne je to o tom, že niekto by súhlasil s prvým, ale už nesúhlasí s B, C. Ale v tomto, 

si myslím, že môžeme všetci zahlasovať. Nevidím v tom problém. Len v tom neschovávajme, poďme 

oddelene. Navrhujem oddelené hlasovanie teda o týchto bodoch. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ja by som chcela vlastne nadviazať na to, čo hovoril Martin. Totiž 

názov tohto bodu znie Zmena rozpočtu. A vlastne ten bod B naozaj nie je zmenou rozpočtu. To 

znamená, ten bod B, musíme ho nejako samostatne nazvať. Žiadosť o čo?  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Informácia o rozpočte mesta, ktorý ešte nie je schválený. Vlastne 

už bol, pardón, decembrový. Ale teraz ešte bude, aha, pardón.  

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Čiže naozaj sa prikláňam k tomu, aby to bolo zrozumiteľné. Mali 

to byť dva body nejako pomenované. Hej? Čiže návrh zmeny rozpočtu je OK. A potom ten bod B 

nazveme ako? Mal by mať nazvanie. Žiadosť o informáciu? Nazveme ho Žiadosť o informáciu? 

Nemôže byť. Ako to bude? (pozn.: diskusia mimo záznam) Dobre. A žiadame koho prosím, Michal? 

Lebo tu je Michal, žiada od najbližšieho zasadnutia informáciu o financiách. Čiže vedenie úradu? 

Dobre. Ja budem čítať tak ako to je, uvidíme či je to v poriadku. Pán právnik. Je to v poriadku takto? 

(pozn.: diskusia mimo záznam) A žiada koho? Dobre. Tak budeme to čítať na dvakrát ako samostatné 

body. Nie. Tak to budeme čítať ako bod A a bod B. Rozdelíme hlasovanie na dve časti. Dobre. Čítam 

na dvakrát.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ešte pán Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ja sa ospravedlňujem. Naozaj, toto som nepočítal, že takýto zásah môže 

takúto diskusiu vypudiť. Ale ja som presvedčený, že môže byť spojené s tým, lebo môže to B byť 



22 

 

spojené s týmto návrhom, lebo bod sa volal Zmena programového rozpočtu. A tie informácie, ktoré 

sa žiadajú, sa tak isto týkajú rozpočtu. Ale povoľujem rozdeliť hlasovanie na dve časti. A ak s bodom 

B bude legislatívny problém a nájde sa tam, či právnik, či kontrolór mestskej časti, závadu v uznesení 

B, tak ho starosta jednoducho nepodpíše a ja si tie informácie vyžiadam buď podľa info zákona, alebo 

cez interpeláciu. Ale ja si myslím, že tam nie sú nelegitímne, a to idem ukázať aj pánovi kontrolórovi, 

že ako vyzerá návrh na uznesenie. Ale povoľujem rozdeliť hlasovanie na dve časti. A hovorím, že 

žiaden tam nebol nejaký úmysel, len fakt tie informácie. A prečo ich potrebujeme? Lebo ich 

potrebujeme k ďalšiemu zastupiteľstvu. Veď tu už majú komisie ďalšie pripravené návrhy 

a nemôžeme potom v decembri presúvať peniaze. Veď vždy sa to robí v prvý polrok. Takže idem to 

ešte ukázať pánovi kontrolórovi. Dajte ešte, prosím vás, minút, že či je to uznesenie v poriadku.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Prosím, pán poslanec, ak viete nám doručiť váš návrh na uznesenie, 

pán kontrolór sa na to pozrie, aby to bolo právne v poriadku. Dávam slovo pánovi kontrolórovi, pán 

Pillár vysvetlí situáciu. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Dobrý deň. Takže podľa toho, čo som videl, čo je predložené na 

schválenie, tak v podstate je to jedno uznesenie, takže si myslím, že nie je možno hlasovať o bode 

A a B samostatne, lebo keď neschválite bod A alebo neschválite bod B, tak vlastne tým pádom nie je 

schválené celé uznesenie. Uznesenie musí byť ako celok schvaľované. Lebo tak isto, pán starosta, 

nemôže tak, že iba by pozastavil účinnosť povedzme bodu B, iba časti uznesenie. On môže buď celé 

uznesenie pozastaviť, alebo celé podpísať. Nemôže časti.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Dobre, ak má ešte niekto problém s týmito ďalšími pridanými 

bodmi, môže sa vyjadriť. Ak nie, tak do budúcna poprosím, skúsme to separovať, oddeľovať, lebo 

nie je to prvýkrát a bolo by dobré, keby to bolo posledný. Poprosím návrhovú komisiu o prečítanie 

návrhu na uznesenie.  

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto A. schvaľuje zmenu programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto 

na rok 2022 v predloženom znení: Bežné výdavky Podprogram 6.2. Podporná činnosť - 2 500 €, 

Podprogram 3.2. Športové podujatia + 2 500 €. B. žiada starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto, 

aby predložil do najbližšieho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto 

informácie o financiách schválených v rozpočte mesta Košice na rok 2022 pre mestskú časť Košice-

Staré Mesto, vyčíslenie dopadu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto 

č. 3/2014 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských zariadeniach, ktorých 

zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto a vyčíslenie dopadu zmeny organizačného 

poriadku v súvislosti so znížením počtu o troch zamestnancov. Termín: v texte 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 12:  za: 11, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Uznesenie bolo prijaté.. Nasleduje bod č. 9. 

 

- - - 

 

Bod č. 9 

Interpelácie a dopyty poslancov miestneho zastupiteľstva 
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p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nech sa páči, otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram 

diskusiu a prechádzame na bod č. 10. 

 

- - - 

 

BOD č. 10 

Rôzne 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Nech sa páči. Dámy a páni, ja by som načrtol tému v bod Rôzne. 

Som po komisii kultúry na mestskom magistráte, kde sa momentálne prejednáva situácia, ktorá sa 

deje u našich susedov. A myslím, že táto otázka sa dostane časom aj k nám. Možno že budete 

prekvapení z tohto bodu, ale dosť sa zvažuje premenovanie niektorých ulíc, prípadne námestí. Chcem 

otvoriť tento bod. Jedná sa najmä o námestie, ktoré je v našej mestskej časti, a to je konkrétne 

Námestie osloboditeľov. Je dosť možné, že budeme oslovení ako mestská časť buď k zotrvaniu, alebo 

k zmene názvu tohto námestia. Čiže treba sa na to pripraviť, lebo budeme asi požiadaní, aby sme dali 

nejaký status. Boli rôzne návrhy, ktoré som zachytil, ako napríklad zmena Námestia osloboditeľov 

na Námestie slobody, Námestie času, atď. Čiže chcel by som otvoriť túto diskusiu týmto smerom. 

Ďakujem. Pán Priester, nech sa páči. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ja by som chcel hlavne povedať, že dá sa aj o tom uvažovať, ale ako prvé 

si myslím, že by trebalo odstrániť komunistické symboly z pamätníka, ktoré sú rovnako ako fašistické 

symboly v podstate zákonom zakázané. Aj napriek tomu ich tam máme. Takže možno päťcípu 

hviezdu a kosák a kladivo by bolo načase naozaj odstrániť. A možno zvažovať aj o presunutí daného 

pamätníka. Lebo v podstate pamätníky sú na cintoríne, kde sú aj daní vojaci pochovaní.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Pani Blaškovičová, nech sa páči. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: To je veľmi ťažké rozhodnutie, pretože osloboditelia, môžeme 

o nich hovoriť v 45-tom. Potom v 68-tom sú to okupanti, tak ako sú to teraz okupanti. Ale je pravda. 

To, čo sa teraz deje už proste presiahlo akúkoľvek hranicu toho, aby tento štát sme mohli nazvať 

osloboditeľským. Takže asi o tom bude dlhá a veľká diskusia. Ale naozaj, tí, akoby stranícki 

komunistickí pohlavári, podľa mňa ani ich mená nemajú čo hľadať už v našej histórii. Ale keby sa 

mňa niekto osobne pýtal, ja by som tiež povedala, že Námestie slobody sa mi v tomto prípade zdá 

lepší názov. 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Áno, v podstate súhlasím. Našťastie naša mestská časť nemá taký 

počet ulíc, kde by bolo nutné zvažovať ich zmenu. Ale to Námestie osloboditeľov je v našej mestskej 

časti, čiže treba sa pripraviť na túto diskusiu. Bude to téma. No, v podstate tento názov je venovaný 

osloboditeľom, ktorí momentálne sú okupanti. (pozn.: diskusia mimo záznam) Áno, nikto 

nespochybňuje, že samozrejme aj ukrajinskí vojaci boli účastní oslobodenia Košíc. To je samozrejmé. 

Skôr sa jedná o ten trend, ktorý momentálne nastupuje. Deje sa vo všetkých veľkých hlavných 

mestách, kde sa premenovávajú ulice. Čiže, treba sa pripraviť na to, že tento trend príde aj do Košíc 

a už sa o tom diskutuje. (pozn.: diskusia mimo záznam) Dobre, v poriadku. Pán Djordjevič, nech sa 

páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ja k tomu len toľko, že v tom čase, k tomu Osloboditeľov, že ono 

nehovorí že sovietskych alebo ruských. Volá sa Námestie osloboditeľov. Ja tam nevidím absolútne 

žiadny problém, lebo práve pred osemdesiatimi rokmi títo mladí ľudia, ktorí v miliónoch v rámci 

Európy a v desaťtisícoch v rámci Československa padli, a boli v tom čase osloboditelia. A nikde sa 

nespomína, že ruskí osloboditelia. Možno je na čase uvažovať, aj v súbehu s pamiatkarmi, možno 



24 

 

o odstránení nejakých červených hviezd, alebo kosákov, alebo symbolov Sovietskeho zväzu, alebo 

teoreticky nad zmenou nejakého dizajnu. Ale pre mňa je to Námestie osloboditeľov už 70 rokov, aj 

keď kedysi sa volalo Legionárske námestie. Malo iné názvy. Ale slovo osloboditeľ vo mne 

nevzbudzuje žiadne ruské vojsko. Rovnako aj ulica Moskovská na Kyjevskú. Nie je to nejaká 

obývaná, čiže to je skôr taká komunikácia, kde ide trolejbus. To je skôr administratívny problém. Ale 

ja neviem, to je také všetko narýchlo kuté. Teraz mi prišli maily, kde už jeden kolega horlivo ide rušiť 

spoluprácu s mestami Sankt Peterburg a s bieloruským mestom, akože partnerstvo miest. Lebo 

Košice sú partnerské so Sankt Peterburgom. Proste bude na to priestor, podľa mňa nemusí sa šiť 

horúcou ihlou. Ale ako, keď je taký trend, samozrejme že v niektorých veciach, ale tak so zdravým 

rozumom, že nie sme ten solidárnejší, kto si dá vytetovať ukrajinskú vlajku. Hej? To hovorím 

obrazne. To hovorím tak, v rámci takej diskusie, že by sme to odborne hrali. Ďakujem 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Pani Galdunová, nech sa páči. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: V podstate som chcela povedať to isté. Štyridsiaty piaty rok 

a história. Aj keď to boli teda, je to presne termín osloboditeľ, ale nemuselo to byť úplne myslené len 

Rusi. Môžeme ďakovať, že mali sme zatiaľ mier. A pozerať sa na to, že je to Námestie osloboditeľov, 

tak s určitou aj úctou by sme sa mali pozerať presne na tých mladých mužov a všetkých, ktorí vlastne 

nám zabezpečili aspoň zatiaľ ten mier.  

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Ďakujem pekne. Myslím si, že samozrejme každý z nás sa na nich 

díva s úctou. Skôr išlo o vyjadrenie nejakej solidarity s udalosťami, ktoré sa momentálne dejú. 

A určite sa bude zvažovať samozrejme, čo ďalej vlastne so symbolmi tohto režimu. Takže myslím si, 

že táto tému bude aktuálna v najbližšom roku a držme Ukrajine palce. Ak sa nikto nehlási, uzatváram 

diskusiu.  

 

- - - 

BOD č. 11 

Záver 

 

p. Ďurica, zástupca starostu MČ: Týmto sme program XX. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Staré Mesto vyčerpali. Ďakujem, veľa zdravia a všetko dobré. Dovidenia.  

 

V Košiciach 28.03.2022 
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